

# *Forum Paysage Bucarest*

Du 21 au 25 avril 2015



## **Organisé par :**

- **Ion Mincu University for Architecture and Urbanism**
- **University of Agronomical Sciences and Veterinary Medicine**
- **ASOP Romanian Association of Landscape Architecture**
- **APUR Professional Association of Romanian Urban Planners**

Dossier complet, appel à poster et inscription : <http://forum.ln-institute.org/>

## ***Le Forum Paysage Bucarest***

Les sites d'étude pour le Forum Paysage 2015 se situent dans la chaîne des lacs de la Colentina; un site présentant un fort potentiel pour le développement durable de Bucarest, la capitale de la Roumanie.

Les paysages de la Colentina sont de grand intérêt pour les 4 principaux thèmes du Forum LE:NOTRE.

- **Croissance urbaine et étalement périurbain:** paysages de périphérie urbaine
- **Tourisme et loisirs durables:** perspective de renouvellement des paysages à travers le développement touristique
- **Patrimoine et identités:** préservation du patrimoine, spécificité et dynamique des paysages identitaires
- **Frange rurale et paysages productifs:** paysages ruraux multifonctionnels et leur dimension économique

Les 4 thèmes seront explorés à travers des ateliers, des excursions, des conférences plénières et des tables rondes au cours des 4 principales journées du forum.

## **Activités complémentaires programmées avant le Forum**

- **Appel à poster :** du 15 Décembre 2014 au 28 Février 2015
- **eLectures :** séminaires préparatifs en ligne en Mars et en Avril 2015
- **Excursion pré-forum :** circuit dans les paysages des Carpates en s'intéressant plus particulièrement à l'éco-tourisme (19 au 21 Avril 2015)
- **Séminaire des doctorants:** séminaire focalisé sur les approches développées dans la recherche en paysage (21 Avril 2015)
- **Ateliers supplémentaires:** ateliers annoncés via le site internet du Forum.

## **Objectifs du Forum Paysage / *Landscape Forum***

Ce qui distingue le Forum Paysage LE: NOTRE des autres événements européens abordant le domaine du paysage est l'accent mis sur les débats, les échanges et les coopérations. En effet, il fournit une occasion unique d'interagir fructueusement au cours des ateliers et des visites de terrain avec des collègues issus d'un large éventail de disciplines liées au paysage. L'objectif est de créer un environnement stimulant pour générer de nouveaux projets pédagogiques et de recherche ainsi que des coopérations dans le domaine du paysage. Ce Forum aboutira à une publication conjointe à laquelle tous les participants contribueront. À ce jour, le Forum a été organisé trois fois: Antalya (2012), Rome (2013), Sarajevo (2014).

## **Public visé**

La participation d'enseignants et de chercheurs de diverses disciplines ainsi que de praticiens est au centre du processus interdisciplinaire et d'apprentissage mutuel qui est visé.

Le forum cible les groupes suivants:

- Les chercheurs, les professionnels et les enseignants de toutes les disciplines liées aux paysages ; y compris les paysages remarquables, ordinaires ou dégradés, en référence à la Convention européenne du paysage.
- Disciplines concernées : architecture du paysage, planification urbaine et régionale, architecture, géographie, agriculture, foresterie sciences politiques et sociales, histoire et culture des paysages, tourisme et économie, transport et infrastructures, ingénierie, ingénierie de l'eau, protection de la nature et écologie.
- Secteurs concernés: secteur public (collectivités territoriales, établissement d'enseignement et de recherche, associations non gouvernementales) ; secteur privé (agences et consultants, sociétés privées industrielles et immobilières).

## **Background of the Landscape Forum and the LE:NOTRE Institute**

L'institut LE : NOTRE a été établi sous les auspices de ECLAS European Council of Landscape Architecture Schools, en tant qu'organisation-cadre de collaboration interdisciplinaire entre éducation , recherche et pratiques innovantes dans le domaine du paysage.

Le but de l'Institut LE: NOTRE est de développer et de renforcer les liens entre l'enseignement du paysage, la recherche et les pratiques innovantes, dans les secteurs publics, privés et associatifs. Il vise à atteindre cet objectif en favorisant et en facilitant la communication, la collaboration et les bénéfices réciproques des idées sur une base interdisciplinaire et intersectorielle; ceci afin de promouvoir une compréhension plus large et plus approfondie du rôle culturel, environnemental, social et économique du paysage pour le bénéfice et le bien-être des sociétés. Les participants au Forum sont invités à devenir membres de l'Institut LE: NOTRE.

## **Contact**

**LE:NOTRE Institute**

<http://www.le-notre.org>

[office@le-notre.org](mailto:office@le-notre.org)

# *Landscape Forum Bucharest*

21<sup>st</sup> to 25<sup>th</sup> of April 2015



## **Hosted by:**

- **Ion Mincu University for Architecture and Urbanism**
- **University of Agronomical Sciences and Veterinary Medicine**
- **ASOP Romanian Association of Landscape Architecture**
- **APUR Professional Association of Romanian Urban Planners**

Full documentation, poster call and registration: <http://forum.ln-institute.org/>

## **The Landscape Forum Bucharest**

The focal area of the Bucharest forum is the chain of lakes along the river Colentina, which has huge potential for the sustainable development of Romania's capital city. The Colentina landscape represents high relevance for the forum's **four** focal themes:

- **Urban growth and peri-urban sprawl:** the urban periphery
- **Sustainable tourism and recreation:** visions for landscape regeneration through tourism development
- **Heritage and identities:** permanence, patrimony, specificity and dynamics of landscape identities
- **Rural fringe and productive landscapes:** multifunctional rural landscapes and the economic dimension

The four themes will be explored by workshops, excursions, keynote lectures and roundtable discussions during the four main forum days.

## **Additional activities prior to the forum:**

- **Call for posters:** 15<sup>th</sup> of December 2014 – 31<sup>st</sup> of January 2015
- **eLectures:** preparative online lectures in March and April 2015
- **Pre-forum Promenade:** a journey to the Carpathian landscape with a focus on eco-tourism (18<sup>th</sup> -20<sup>th</sup> of April)
- **Doctoral Colloquium:** focus on landscape research approaches (21<sup>st</sup> of April)
- **Additional workshops** will be announced via the forum website

## **Objectives of the Landscape Forum**

What makes the LE:NOTRE Landscape Forum different from other European landscape events is the focus on dialogue, debate and discourse. It provides a unique opportunity to interact creatively with colleagues from a range of landscape disciplines in informal workshop and field visit settings. The aim is to create stimulating environment to promote the generation of both new teaching ideas and projects, for research and for collaboration between theory and practice. A joint publication will result from the meeting, to which all participants will contribute. To date, the forum has been organized three times: Antalya (2012), Rome (2013), Sarajevo (2014).

## **Target audience**

Participation in the Forum by teachers and researchers from a range of different 'landscape-related' disciplines as well as practitioners is central to the interdisciplinary process of discourse and mutual learning which is at its heart.

The forum addresses the following target groups:

- Researchers, professionals and educators of all landscape-related disciplines. This includes landscapes that might be considered outstanding as well as everyday or degraded landscapes, according to the European Landscape Convention.
- Disciplines addressed are: landscape, urban and regional planning, architecture, geography, agriculture, forestry, political and social sciences, history and cultural sciences, tourism and economy, traffic and infrastructure planning, engineering, water engineering, nature protection and ecology
- Sectors addressed: public sector: administrations, local and regional authorities, teaching and research, non-governmental associations, private sector: offices and consultancies, industries and real estate

## **Background of the Landscape Forum and the LE:NOTRE Institute**

The LE:NOTRE institute has been established under the auspices of ECLAS, the European Council of Landscape Architecture Schools, as an umbrella organisation for interdisciplinary collaboration between education, research and innovative practice in the landscape field. The goal of the LE:NOTRE Institute is to develop and strengthen the links between landscape education, research and innovative practice, in the public, private and not for profit sectors. It aims to achieve this by furthering and facilitating communication, collaboration and cross-fertilisation of ideas on an interdisciplinary and cross-sectoral basis, in order to promote the wider and deeper understanding of the cultural, environmental, social and economic role of the landscape for the benefit and well-being of society as a whole.

Forum participants are invited to become members of the LE:NOTRE Institute.

## **Contact**

**LE:NOTRE Institute**

<http://www.le-notre.org>

[office@le-notre.org](mailto:office@le-notre.org)